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MINISTERSTWO CYFRYZACJI
Biuro Analiz i Projektów Strategicznych 

Ministerstwo Cyfryzacji
ul. Królewska 27, 00-060 Warszawa

Protokół ustaleń posiedzenia nr 22/2019 Rady Architektury IT (RA IT) 4 września2019 r.

A. Uczestnicy:
Obradom Rady Architektury IT przewodniczył Andrzej Ręgowski zastępca Kierownika Zespołu Rady 
Architektury IT. W posiedzeniu uczestniczyły następujące osoby wchodzące w skład Zespołu przy KRMC 
oraz osoby zaproszone do udziału w posiedzeniu Zespołu: 

Lp. Nazwisko i imię Organizacja / 
Departament

1. Dariusz Bogucki – członek zespołu MSWiA

2. Jacek Wojcieszyński  – członek zespołu COI

3. Roman Janczarek – członek zespołu MF

4. Joanna Koba – członek zespołu PKO BP

5. Jolanta Serafin – członek zespołu NFZ

6. Adam Waszkiewicz – członek zespołu NDAP

7. Robert Trętowski – członek zespołu KIR

8. Marcin Burkot – członek zespołu MS

9. Krystyna Michalik – wsparcie administracyjne MC

B. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad:

1. Opiniowanie projektów:
 „e-CzasPL” – system niezawodnej i wiarygodnej dystrybucji czasu urzędowego na obszarze 

RP,

 System informatyczny służący stworzeniu środowiska cyfrowego dla realizacji usług 
publicznych i zadań Głównego Urzędu Miar w sprawach tachografów – „TRANS – TACHO",

 Zintegrowany System Zarządzania Grupą Szpitali w celu podniesienia jakości, dostępności i 
kompleksowości udzielanych świadczeń, zapewnienia konkurencyjności szpitali publicznych 
oraz poprawy efektywności ekonomicznej szpitali klinicznych,

 Elektroniczna Platforma Rekrutacyjna Służby Cywilnej,

 Centralizacja i wdrożenie platformy zarządzania usługami IT.

2. Dyskusja na temat organizacji prac Rady

C. Przebieg obrad.

Ad 1. Opiniowanie projektów.
Lp. Nazwa projektu Lider 

opiniowania w 
RA

Dyskutowane zagadnienia / Uwagi Rekomendacja RA Przebieg głosowania

1 „e-CzasPL” – system 
niezawodnej i 
wiarygodnej 
dystrybucji czasu 

Dariusz Bogucki Rada Architektury zaleca :
 Jednoznczne określenie, czy e-usługa nr 1 

(Usługa monitorowania synchronizacji oraz 
wiarygodnej i niezawodnej dystrybucji 

POZYTYWNA Z 
ZALECENIEM 
WRPOWADZENIA 
W NIM ZMIAN I 

Liczba obecnych: 8
Głosujących: 8
Liczba głosów za:  8
Liczba głosów przeciw: 0 
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urzędowego na 
obszarze RP

sygnałów czasu urzędowego obowiązującego 
na obszarze Rzeczypospolitej Polskiej i 
sygnałów polskiej realizacji międzynarodowego 
uniwersalnego czasu koordynowanego UTC(PL)) 
będzie płatna czy będzie świadczona 
nieodpłatnie.

 Wyjaśnienie dlaczego Portal Czasu Urzędowego 
wraz z systemem monitorowania przez NTP, 
zostanie uruchomiony dopiero w 2023 r., 
podczas gdy praktycznie cała niezbędna do tego 
celu infrastruktura teleinformatyczna zostanie 
wdrożona  już w 2021 r. 

 Przedstawienie związku projektu z Dyrektywą 
PARLAMENTU EUROPEJSKIEGO I RADY 
2014/65/UE z dnia 15 maja 2014 r. w sprawie 
rynków instrumentów finansowych.

 Jednoznacznie określenie udostępnianych usług 
opisanych w Rozdziale 2.2 (A2A, A2B, A2C).

 Zapewnienie spójności opisów usług z Rozdiału 
2.2 z opisami przy KPI w Rozdziale 2.1.

UZUPEŁNIEŃ NA 
DLASZYM ETAPIE 
PRAC NAD 
PROJEKTEM

Wstrzymało się: 0

2 System 
informatyczny 
służący stworzeniu 
środowiska 
cyfrowego dla 
realizacji usług 
publicznych i zadań 
Głównego Urzędu 
Miar w sprawach 
tachografów – 
„TRANS – TACHO"

Dariusz Bogucki Niezbędne jest wskazanie, jaka jest podstawa 
planowanego od 2025 r. objęcia obowiązkiem 
instalacji tachografów pojazdów o DMC od 2,4 do 
3,49 tony.

POZYTYWNA Z 
ZALECENIEM 
WRPOWADZENIA 
W NIM ZMIAN I 
UZUPEŁNIEŃ NA 
DLASZYM ETAPIE 
PRAC NAD 
PROJEKTEM

Liczba obecnych: 8
Głosujących: 8
Liczba głosów za:  7
Liczba głosów przeciw: 0
Wstrzymało się: 1

3 Zintegrowany System 
Zarządzania Grupą 
Szpitali w celu 
podniesienia jakości, 
dostępności i 
kompleksowości 
udzielanych 
świadczeń, 
zapewnienia 
konkurencyjności 
szpitali publicznych 
oraz poprawy 
efektywności 
ekonomicznej szpitali 
klinicznych

Jolanta Serafin Rada Architektury zaleca :
 W przedmiotowym projekcie ścisłą współpracę 

z CSIOZ,  przede wszystkim w projekcie 
„Wprowadzenie nowoczesnych e-usług w 
podmiotach leczniczych nadzorowanych przez 
Ministra Zdrowia” celem zmniejszenia 
prawdopodobieństwa wystąpienia wysokiego 
ryzyka: „Brak korelacji działań projektowych z 
działaniami/produktami innych projektów 
prowadzonych równolegle (szczególnie projekt 
CSIOZ/MZ)”,

 Zapewnienie dostępu do obsługi zgłoszeń 
użytkownika (Service Desk) przed pierwszym 
uruchomieniem produkcyjnym systemu,

 Rozważenie możliwości integracji z  Węzłem 
Krajowym w procesie uwierzytelniania 
użytkownika.

 Zwrócenie uwagi na fakt, że wydatki na 
infrastrukturę o nieco ponad 100 tys. PLN 
przekraczają dopuszczony limit 30%. Należałoby 
zweryfikować kwoty przypadające na 
poszczególne pozycje kosztowe, uwzględniajac 
limity w analizie finansowej projektu.

POZYTYWNA Z 
ZALECENIEM 
WRPOWADZENIA 
W NIM ZMIAN I 
UZUPEŁNIEŃ NA 
DLASZYM ETAPIE 
PRAC NAD 
PROJEKTEM

Liczba obecnych: 8 
Głosujących: 8
Liczba głosów za:  8
Liczba głosów przeciw: 0
Wstrzymało się: 0

4 Elektroniczna 
Platforma 
Rekrutacyjna Służby 
Cywilnej

Roman Janczarek Rada Architektury zaleca :
 Wykorzystanie usług Węzła Krajowego do 

identyfikacji użytkowników usług cyfrowych na 
etapie realizacji projektu.

 Rozważenie wskazania Ministrerstwa Cyfryzacji 
jako jawnego partnera w projekcie.

POZYTYWNA Z 
ZALECENIEM 
WRPOWADZENIA 
W NIM ZMIAN I 
UZUPEŁNIEŃ NA 
DLASZYM ETAPIE 
PRAC NAD 
PROJEKTEM

Liczba obecnych: 9
Głosujących: 9
Liczba głosów za:  6
Liczba głosów przeciw: 
Wstrzymało się: 3

5 Centralizacja i 
wdrożenie platformy 
zarządzania usługami 
IT

Robert Trętowski Projekt nie zmienia Architektury Informacyjnej 
Państwa w związku z czym Rada Architektury podjęła 
decyzję o niewydawaniu rekomendacji dla projektu.

Brak Liczba obecnych: 9
Głosujących: 9
Liczba głosów za:  0
Liczba głosów przeciw: 0
Wstrzymało się: 0
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Ad 2. Dyskusja na temat organizacji i zakresu tematycznego prac Rady

1. Członkowie Rady postulują wprowadzenie rozwiązania systemowego, które zapewni KRMC, a przez 
to i członkom Rady informację, czy i w jaki sposób rekomendacje dla pozytywnie ocenionych 
projektów wydane przez Radę i podtrzymane przez KRMC zostały wcielone w życie. 

2. Członkowie Rady podtrzymują zainteresowanie prezentacją projektu Kronik@, wobec którego 
istnieje oczekiwanie, że wyznaczy standardy przechowywania, wyszukiwania i prezentacji zasobów 
informacyjnych w obszarze nauki i kultury, żeby poznać aktualny stan zaawansowania prac.

3. W związku z ograniczeniem informacji nt. projektów ocenianych przez Radę, wynikającym z kształtu 
fiszki wypełnianej przez beneficjentów, Rada przygotuje zestaw dodatkowych pytań do 
beneficjentów, które ułatwią i zobiektywizują ocenę projektów. 

4. Z uwagi na fakt, że Rada ocenia zgodność projektów z Architekturą Informacyjna Państwa, 
członkowie Rady podtrzymują zainteresowanie prezentacją przez MC nt. wizji i modelu AIP.

5. Członkowie Rady uznali za niezbędne wskazanie standardów dziedzinowych przez instytucje 
wiodące w poszczególnych obszarach działalności państwa.

Zastępca Kierownika Zespołu

Podpis cyfrowy

Andrzej Ręgowski
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